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§ 131 Fråga om närvarorätt för övriga tjänstepersoner 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden beslutar om närvarorätt för nyanställda under dagens sammanträde. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner närvaro för övriga tjänstepersoner. 
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§ 132 Val av justerare 
 
Beslut 

1. Miljönämnden utser Helena Grahn att jämte ordförande justera dagens protokoll, 
förutom § 144, onsdag den 2 oktober. Skriftliga reservationer och skriftliga 
yttranden ska lämnas in senast klockan 12:00 tisdag den 1 oktober. 

2. Miljönämnden utser Eva Bertz att jämte ordförande justera § 144 onsdag den 2 
oktober. Skriftliga reservationer och skriftliga yttranden ska lämnas in senast 
klockan 12:00 tisdag den 1 oktober. 
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§ 133 Anmälan av inkomna skrivelser september 2024 

MNN-2024-93 
 
Beslut 

1. Miljönämnden lägger redovisningen av inkomna skrivelser till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Beslut KSAU 240826 §387 
• Beslut KS 240814 §194 med särskilt yttrande (M+C) och (SD) 
• Beslut KS 240814 §192 
• Beslut KS 240814 §191 med särskilt yttrande (M), (SD) och (C) 
• Beslut KF 240829 §175 
• Beslut KF 240829 §157 
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§ 134 Anmälan av upprättade och utgående skrivelser september 2024 

MNN-2024-126 
 
Beslut 

1. Miljönämnden lägger redovisningen av utgående och upprättade skrivelser till 
handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Samverkansprotokoll 2024-08-21 justerat 
• Samverkansprotokoll 2024-09-03 (extra tillsättning HOS) justerat 
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§ 135 Redovisning av delegerade beslut september 2024 

MNN-2024-103 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har i nämndens delegationsordning överlåtit beslutanderätten till 
ordförande, presidiet, vice ordförande och tjänstepersoner samt beslutat att beslut som 
fattas med delegation ska redovisas för nämnden. Redovisningen innebär inte att 
miljönämnden omprövar eller fastställer besluten. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av redovisningen av delegerade beslut och lägger den 
till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Delegationslista ansökningar 
• Delegationslista detaljplaner och bygglov 
• Delegationslista ordförande (1.1) 
• Delegationslista projektavtal 
• Delegationslista yttrande övrigt 
• Delegationslista övriga 
• Miljönämnden avskrivningar 2024-09-25 
• Delagationslista administrativa ärenden 
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§ 136 Miljödirektören informerar september 2024 

MNN-2024-98 
 
Sammanfattning 
Rebecka Persson informerar miljönämnden om stadsledningens resa till Helsingfors den 
16-18 oktober. Vidare får miljönämnden information om att Rebecka Persson sitter kvar i 
Viable Cities styrelse samt om fjärrvärmen och E.ON. 
Hanna Axelsson informerar miljönämnden om arbetet med Årets klimatstad. 
Lina Engström informerar miljönämnden om miljönämndens nya reglemente, som 
kommunfullmäktige beslutade om den 29 augusti. Reglementet börjar gälla den 1 oktober 
2024. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av informationen och lägger den till handlingarna. 
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§ 137 Information om hälsosammare miljö i Malmö 
 
Sammanfattning 
Sara Marklund och Rasmus Fredriksson informerar miljönämnden om miljöprogrammet, 
studiebesök i Köpenhamn och färdplaner. Nämnden får information om vad som har hänt 
och vad som sker framåt för hälsosam miljö. Vidare får informationen information om vad 
färdplaner är och vilka som finns för Malmö stad. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av informationen och lägger den till handlingarna. 
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§ 138 Information om avfallspaketet 
 
Sammanfattning 
Matilde Törnqvist informerar miljönämnden om avfallspaketet, som innehåller de remisser 
och beslut som har tagits på EU nivå. Miljönämnden får information om vad avfallspaketet 
innebär och hur det påverkar Sverige på nationell nivå inom implementering i svensk 
lagstiftning samt Malmös del i det hela. Vidare får miljönämnden information om de 
huvudsakliga förändringarna och fortsatt arbete. 
Karin Hjalmarsson besvarar frågor kopplat till den juridiska delen. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av informationen och lägger den till handlingarna. 
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§ 139 Delårsrapport 2024 miljöförvaltningen, MN-2024-8499 

MNN-2024-128 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden ska senast 2024-09-27 besluta om delårsrapport 2024, och överlämna 
rapporten till kommunstyrelsen. I delårsrapporten ska nämnder och bolag rapportera om 
verksamhetens utveckling samt avvikelser och dess konsekvenser i förhållande till 
nämndens/bolagets planering. Uppföljningen av kommunfullmäktigemålen visar att nio av 
tio mål förväntas uppnås och ett mål förväntas delvis uppnås. Nämnden redovisar ett 
positivt resultat för januari till augusti på 2 100 000 kronor. Bedömningen är att 
nettokostnaden kommer att vara högre under återstående perioder under året och lämnar 
därför en prognos på ett nollresultat. Nämnden redovisar ingen avvikelse i förhållande till 
investeringsramen.  
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner upprättat förslag till delårsrapport 2024 samt utfallsprognos för 
helåret 2024 och överlämnar rapporten till kommunstyrelsen. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) och Amanda Traneborn (M) meddelar att de avser inkomma med ett 
särskilt yttrande, bilaga § 139 a. 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
139 b. 
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-09-25 
• MN-2024-8499-Delårsrapport 2024 (Miljönämnden) 
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Bilaga § 139           

 

Särskilt yttrande 

Ärende 9. Delårsrapport 2024 miljöförvaltningen, MN-2024-8499 

Nämnden redovisar i dagsläget ett ekonomiskt positivt resultat på 2 100 000 kronor, vilket är 
glädjande. Dock kan man snabbt konstatera att det inte är tillräckliga medel för att utföra den 
tillsyn som beslutats i behovs- och tillsynsplanen. Det är heller inte tillräckliga medel för att 
avsluta de ärenden som släpat efter i två års tid.  

Styrets löfte om att de 4 300 tillsynstimmarna samt de 82 pågående ärendena kommer att 
hanteras innan årets utgång inom budgetramen kommer vi att följa nogsamt.  

Miljönämnden 2024-09-25 
Helena Grahn (M) 
Amanda Traneborn (M) 
Med instämmande av 
Katarina Johansson (M) 
Torsten Gunnarson (M) 
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Bilaga § 139 b       
    

 

Särskilt yttrande 

MN-2024-8499 Delårsrapport 2024 miljöförvaltningen 

Än så länge under 2024 har antal ärenden inom förorenade områden minskat med ca 40 % om 
man jämför med mängden ärenden som kom in under 2022. Förvaltningen jämför inte med år 
2023 då det kom in ovanligt många ärenden det året, utan jämför därför med år 2022. Miljö- och 
hälsoskyddstillsynen är till 80 % egenfinansierad, och man ligger fortfarande efter i tillsynen 
inom alla fyra områden; förorenade områden, avfall och vatten, hälsoskydd, kemi och industri. 

Vi Sverigedemokrater är oroliga över att man fortfarande ligger efter i tillsynen, och speciellt då 
man fick in cirka 40 % färre ärenden. Då menar vi att man egentligen borde haft resurser till att 
jobba ikapp en del av den tillsyn man ligger efter med, och det hade även i så fall resulterat i en 
ökad intäkt. 

Nämnden har fått information om att en av anledningarna till att man ligger efter i tillsynen 
inom Miljö- och Hälsoskydd är att det är många som är föräldralediga på avdelningen, och att 
det är svårt att hitta kompetent personal till att fylla de vikariaten. Det är en hård marknad att 
hitta kompetent personal och då speciellt för tidsbestämda vikariat, och vi Sverigedemokrater är 
oroliga för hur förvaltningen ska kunna lösa detta och kunna säkerställa kompetensen så att 
man kan arbeta ikapp. 

År 2024 började förvaltningen med efterhandsdebiteringen inom livsmedelskontrollerna, och 
både vi Sverigedemokrater och förvaltningen hade farhågor att det inte skulle gå så bra som det 
visar sig ha gjort. Då förvaltningen inte visste hur detta skulle gå så höll man lite extra i 
verksamhetsstödet och avvaktade att använda allt, vilket resulterade i att man just nu ligger plus 
2,1 miljoner kronor. Eftersom förvaltningen ser att det går som planerat med 
efterhandsdebiteringen börjar man nu investera verksamhetsstödet. Vi Sverigedemokrater 
stöttar detta tänk, och tycker det är bra att förvaltningen tog höjd för och avvaktade att 
spendera hela verksamhetsstödet tills man såg resultatet av efterhandsdebiteringen. Nu rullar det 
på som det ska utan eftersläpning, vilket annars hade lett till ett negativt resultat. 

Miljönämnden 2024-09-25 
Jenny Bengtsson (SD) 

Med instämmande av 

Henric Lindau (SD) 
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§ 140 Remiss från Socialstyrelsen om förslag till nya allmänna råd om 
yrkesmässig hygienisk verksamhet, MN-2024-6588 

MNN-2024-127 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från Socialstyrelsen till miljönämnden för 
besvarande. Remissen innehåller förslag till nya allmänna råd om yrkesmässig hygienisk 
verksamhet. Till yrkesmässig hygienisk verksamhet räknas bland annat fotvård, tatuering, 
nagelbehandling och hårvård. De befintliga allmänna råden (SOSFS 2006:4) är från 2006 
och området har sedan dess genomgått förändringar. Utifrån detta ser Socialstyrelsen ett 
behov av att se över de befintliga allmänna råden och ge ut nya uppdaterade allmänna råd 
inom området för yrkesmässig hygienisk verksamhet. 
Miljöförvaltningen är positiv till de nya allmänna råden om yrkesmässig hygienisk 
verksamhet, men önskar vissa förtydliganden och föreslår förslag på ändringar. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  
2.Miljönämnden justerar paragrafen omedelbart.  
 

Beslutet skickas till  
Socialstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-09-25 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-09-25 
• MN-2024-6588-Utkast förslag till nya allmänna råd om yrkesmässig hygienisk 

verksamhet dnr 4.1-43672-2024 
• MN-2024-6588-Konsekvensutredning 
• MN-2024-6588-Missiv förslag till nya allmänna råd om yrkesmässig hygienisk 

verksamhet dnr 4.1-43672-2024 
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§ 141 Remiss från Socialdepartementet om Effektivare tillsyn över apotek, 
bättre skydd vid patientskador samt översyn av handel med 
receptfria läkemedel, MN-2024-7396 

MNN-2024-131 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från Socialdepartementet om effektivare tillsyn 
över apotek, bättre skydd vid patientskador samt översyn av handel med receptfria 
läkemedel. Miljöförvaltningen är positivt inställd till att det införs tillståndsplikt för 
försäljning av vissa receptfria läkemedel. Förslaget kommer innebära högre arbetsbelastning 
för kommunernas arbete med tillsyn och uppföljning, vilket i sin tur kan komma att 
innebära att försäljningsställena får betala en högre tillsynsavgift. Det är positivt att 
Läkemedelsverket ska få en tydligare tillsynsvägledande roll.Miljöförvaltningen vill se 
förtydliganden kring eventuella remisser i prövningsförfarandet eftersom det kan få en 
betydande påverkan på nämndens planering av resurser och tid. Miljöförvaltningen vill 
också se förtydliganden om vad som ska ingå kommunens tillsynsplan och vilka uppgifter 
som årligen ska redovisas till Läkemedelsverket.Miljöförvaltningen anser ett utökat 
tillsynsansvar inte kommer kunna finansieras fullt ut. 
 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
141. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-7396-MN-2024-7396-SOU 2023_101_PDF-A_webb 
• MN-2024-7396-Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-09-25_v13(1) 
• MN-2024-7396-Förslag till yttrande miljönämnden 2024-09-25_v6(1) 
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Bilaga  § 141        
   

 

Särskilt Yttrande 
Ärende: Remiss från Socialdepartementet om Effektivare tillsyn över apotek, bättre skydd vid 
patientskador samt översyn av handel med receptfria läkemedel, MN-2024-7396 MNN-2024-
131 

Vi instämmer med miljönämndens svar som understryker att miljöförvaltningen vill se ett antal 
förtydliganden om vad som ska ingår i kommunens tillsynsplan, om vad som ska redovisas till 
Läkemedelsverket och påpekar även att denna utökade tillsyn inte kommer att kunna finansieras 
fullt ut. 

Vi tycker att det är mycket bra med tillsyn av denna verksamhet men inkommer med 
detta särskilda yttrande då vi anser att det är helt meningslöst att flytta över mer och 
mer tillsyn till kommunerna utan garantera den nödvändiga finansieringen. Om det inte 
finns medel kan man ju inte utöka tillsynen. 

Miljönämnden 2024-09-25 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 142 Remiss från E.ON om Samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kap 
angående uppförande och drift av ett nytt kraftvärmeverk i Norra 
hamnen, Malmö stad, MN-2024-7178 

MNN-2024-130 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss till miljönämnden för besvarande. Remissen 
avser samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kapitel angående uppförande och drift av ett nytt 
kraftvärmeverk i Norra hamnen i Malmö. Syftet med ett samråd är att i dialog med bland 
annat berörda myndigheter hämta in synpunkter inför arbetet med att ta fram en 
tillståndsansökan.  
Det är E.ON Energiinfrastruktur AB (E.ON) som planerar att bygga ett nytt 
kraftvärmeverk i Norra Hamnen för samtidig produktion av fjärrvärme och el baserat på 
förnybara och återvunna bränslen. Syftet med anläggningen är att ersätta produktion av 
fjärrvärme i äldre anläggningar för att säkerställa försörjningen av värme och el, för att på 
så sätt få en försörjning som är långsiktigt miljömässigt och ekonomiskt hållbar.  
Malmö stad har som mål att vara klimatneutral 2030. Miljöförvaltningen ser därför positivt 
på att det planeras för ett nytt kraftvärmeverk som kommer att elda biobränslen och som 
har ambitionen att införa CCS (koldioxidavskiljning och lagring) i anslutning till 
kraftvärmeverket.  
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner miljöförvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
142. 
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-09-25 
• MN-2024-7178-Förslag till yttrande miljönämnden 2024-09-25 
• MN-2024-7178-Följebrev Samråd enligt miljöbalken 9 och 11 
• MN-2024-7178-Samrådsunderlag Norra Hamnen 23 april 24 rev 26 juni 
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Bilaga  § 142        
   

 

Särskilt Yttrande 
Ärende: Remiss från E.ON om Samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kap angående uppförande 
och drift av ett nytt kraftvärmeverk i Norra hamnen, Malmö stad. MN - 2024- 7178 

Vi i Vänsterpartiet instämmer med miljönämndens svar, men inkommer med detta yttrande då vi 
anser att det finns ytterligare punkter som måste utvärderas, särskilt i detta tidiga stadium då 
processen är i sin linda. 

1. Vi hade gärna sett en mer avvaktande och kritisk hållning i stort när det gäller 
anläggningen. Vi ser nämligen att det finns många frågetecken när det gäller i E.ONs 
expansion i staden Även om vi in princip välkomnar att investeringar görs i hamnen för 
att modernisera försörjningen av el och fjärrvärme i Malmö, anser vi att den föreslagna 
biobränsleanläggning är en felaktig prioritering. 

2. Vi vill gärna se hur E.ON tar i beaktning den rådande, svikande befolkningsprognosen. 

3. Vi ser med oro på att E.ON ska producera, och agera både bas och mellan 
produktionsenhet, till skillnad från nu när man mer utgjort en spetsproduktion. Man vill 
således tillskansa sig marknadsandelar av fjärrvärme och energiproduktion i staden. Detta 
ser vi med oro på, då det kommer att minska den demokratiska styrningen över stadens 
energi och fjärrvärmeproduktion. 

4. Hur kan staden då bedriva progressiv och effektiv energieffektivisering, som är och måste 
vara grunden i framtidens energiutveckling? Inte med en aktör som kommer att leda till 
ökad produktion och en större marknadsandel som vi som inte har rådighet över. Det 
skulle minska vår möjlighet att styra den helt avgörande energieffektiviseringen. 

5. Vi finner det ytterst problematiskt att den nya anläggningens miljöhänseende lutar sig på 
CCS / CCU. Det kommer vara avgörande för staden att ha någon form av CO2 
minskande anläggning i staden. Men dess kapacitet, dess ägande och dess drift måste ligga 
i stadens egna händer. För effektivitet och för största nytta för miljö och medborgare 
måste anläggningen vara i kommunal regi. Det kan inte vara så att vi bjuder in E.ON att 
konkurrera med staden om detta. Marknaden ska inte styra denna utveckling, det ska 
demokratin. 

6. Vi vill att Malmö Energi och Hållbarhet AB tar ett större ansvar i all framtida etablering 
av energi och fjärrvärmeproduktion i staden. Vi ser gärna att synergier och samarbete 
utreds, men grunden måste vara att den demokratiska styrningen inom stadens energi och 
fjärrvärmeproduktion ökar, inte minskar. 
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7. Vi välkomnar att förvaltningen uppmanar till teknikneutralitet, men vi hade velat se en 
mycket tydligare styrning i detta, så att det som byggs, byggs för framtiden, för miljön och 
för medborgarna i fokus. Och inte för ägarbolag och dess aktiekurs.  

Miljönämnden 2024-09-25 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 143 Bemötande av riskbedömning och förslag till platsspecifika 
riktvärden i Varvsstaden, MN-2022-11220 

MNN-2024-134 
 
Sammanfattning 
Miljöförvaltningen har av Varvsstaden AB efterfrågat en översyn och framtagande av nya 
platsspecifika riktvärden och en förnyad riskvärdering. Första steget inför en 
avhjälpandeåtgärd är att genomföra en riskbedömning av platsen. Sweco AB har på 
uppdrag av Varvsstaden AB redovisat en riskbedömning inklusive platsspecifika riktvärden. 
Riskbedömningen har granskats och ska nu bemötas. 
Nästa steg inför avhjälpandeåtgärder är att ta fram en åtgärdsutredning samt en 
riskvärdering. I samband med detta viktas olika typer av kriterier som påverkar området. 
Alla ingående parter i arbetet lämnar var för sig in sina viktningar. Miljönämnden som part, 
ska nu göra sin viktning.  
Viktningarna sammanvägs därefter och ligger till grund för det fortsatta arbetet. Sista steget 
inför beslut om vilka åtgärder som ska genomföras innebär att olika åtgärdsalternativ 
studeras och utvärderas utifrån riskbedömningen samt den beskrivna viktningen.  
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till bemötande av riskbedömning 
samt viktning av risker inför åtgärdsutredning avseende avhjälpandeåtgärder 
inom Varvsstaden. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
143. 

Beslutet skickas till  
Varvsstaden AB 
Sweco AB 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-09-25 
• Förslag till bemötande miljönämnden 2024-09-25 
• MN-2022-11220-Bilaga 1 till Riskbedömning 
• MN-2022-11220-Riskbedömning_240820 
• MN-2022-11220-Riskvärdering_Kriterier_2024-08-14 

 

21



   

Bilaga  § 143.        
   

 

Särskilt Yttrande 
Ärende: Bemötande av riskbedömning och förslag till platsspecifika riktvärden i Varvsstaden, 
MN-2022-11220 

Vi anser att Miljöförvaltningen har gjort en mycket gedigen genomgång och har inget att invända 
mot förslaget till riktvärden i Varvsstaden, men tycker att det i dagsläget är svårt att bedöma hur 
det påverkar framtiden. Vi vill därför redan nu lyfta vissa farhågor genom detta särskilda yttrande. 

Syftet med att ta fram riktlinjer för riskvärdering är att dessa ska utgöra grunden för olika 
åtgärdsalternativ och dess konsekvenser. Dessa syftar till miljömässig, teknisk, ekonomisk, 
juridisk och social påverkan. För oss är det av högsta vikt att miljö- och klimatpåverkan 
prioriteras tillsammans med den sociala och att inte det ekonomiska och tekniska blir styrande för 
vilka åtgärder som tas i akt. Självklart måste allt ske inom det som juridiken fastställer. Vi vill även 
höja en försiktighetsprincipens finger om att dagens riktvärden troligt inte är morgondagens. Vi 
bör således sätt ett extra högt pris på vad som är en rimlig kostnad i relation till vad vi idag 
bedömer som en ok förorening, som således inte behöver åtgärdas. Vi vill även flagga för att det 
troligt görs en för ringa analys av kemikalier och föroreningars cocktail effekt, hur föroreningar 
var för sig påverkar mäter, analyserar och testar vi. Men hur mängder av föroreningar påverkar 
tillsammans är oftast svårt och ringa analyserat. Detta bör göras mer.  

Miljönämnden 2024-09-25 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 144 Framställan om överlåtelse av tillsyn enligt 10 kap Miljöbalken för 
Sjölunda avloppsreningsverk och Klagshamns avloppsreningsverk, 
MN-2024-3430 

MNN-2024-133 
 
Sammanfattning 
Länsstyrelsen Skåne beslutade den 6 september 2022 att överlåta tillsynen enligt 9 kapitlet 
miljöbalken avseende Sjölunda och Klagshamns avloppsreningsverk till miljönämnden i 
Malmö stad. För de båda avloppsreningsverken sker det också återkommande tillsyn enligt 
10 kapitlet miljöbalken (Verksamheter som orsakar miljöskador). Denna tillsyn utförs idag 
av Länsstyrelsen Skåne. Både miljöförvaltningen och länsstyrelsen anser att det delade 
ansvaret gör tillsynen mindre effektiv och att det är en fördel om även tillsyn enligt 10 kap 
miljöbalken överförs till miljönämnden. 
För att tillsynen ska kunna överlåtas behöver Länsstyrelsen Skåne fatta ett beslut om 
överlåtelsen. Malmö stad behöver innan dess göra en hemställan om överlåtelsen och i 
samband med detta visa på att miljönämnden uppfyller de krav som finns för att kunna 
bedriva den operativa tillsynen. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden föreslår kommunfullmäktige att hos Länsstyrelsen Skåne anhålla om 
överlåtelse av tillsyn enligt 10 kap miljöbalken för Sjölunda avloppsreningsverk, 
anläggningsnummer 1280-50-001 och Klagshamns avloppsreningsverk, 
anläggningsnummer 1280-50-003 till miljönämnden i Malmö stad. Framställan sker med 
stöd av 26 kap. 3 § miljöbalken. 
2.Miljönämnden föreslår kommunfullmäktige att hos Länsstyrelsen Skåne begära, för det 
fall att länsstyrelsen inte finner att tillsynen bör överlåtas i enlighet med kommunens 
framställan, att länsstyrelsen ska överlämna ärendet till regeringen för avgörande. 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Helena Grahn (M) i handläggningen i detta ärende. 
På grund av jäv deltar inte Jenny Bengtsson (SD) i handläggningen i detta ärende. 

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-09-25 
• MN-2024-3430-Lst beslut övertag 9 kap 

 

23



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 145 Remiss från stadsbyggnadsnämnden om granskningshandlingar 
för del av Innerstaden 9:173 m. fl. (Idrottskvarteret) i Stadion i 
Malmö, Dp 5833, MN-2022-11886 

MNN-2024-135 
 
Sammanfattning 
Syftet med detaljplanen är att göra det möjligt att uppföra byggnader och anlägga ytor för 
nya funktioner relaterade till idrott, utbildning och evenemang i Stadionområdets norra del. 
Detaljplanen syftar även till att värna områdets gröna kvaliteter. 
Miljönämndens synpunkter i samrådet har bemötts och detaljplanen har kompletterats med 
efterfrågade utredningar. 
Miljöförvaltningen tillstyrker granskningsförslaget till detaljplan. Förvaltningen har dock 
synpunkter på vissa formuleringar i planbeskrivningen som bör beaktas i det fortsatta 
arbetet med planförslaget. Förvaltningen anser också att plankartan bör kompletteras med 
bestämmelser om grönytefaktor och vegetationsklädda tak. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden tillstyrker förslaget till detaljplan. 
 

Beslutet skickas till  
Stadsbyggnadsnämnden 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-09-25 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-09-25 
• MN-2022-11886 - Dp 5833 Planbeskrivning granskning 
• MN-2022-11886 - Dp 5833 Plankarta granskning 
• MN-2022-11886 - Dp 5833 Samrådsredogörelse 
• MN-2022-11886 - Reservation M_C SBN 2023-12-14 §334a 
• MN-2022-11886 - Reservation M_C SBN 2024-06-18 §180a 
• MN-2022-11886 - Särskilt yttrande SD SBN 2023-12-14 §334b 
• MN-2022-11886 - Särskilt yttrande V SBN 2023-12-14 §334c 
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§ 146 Remiss från stadsbyggnadsnämnden om samrådshandlingar till 
detaljplan för Bennet 2 Dp 5885, MN-2023-14036 

MNN-2024-136 
 
Sammanfattning 
Detaljplanens syfte är att möjliggöra en byggnad för bostäder och centrumändamål. 
Byggnaden ska utformas så att den framstår som ett landmärke och målpunkt både på lokal 
nivå och i ett större sammanhang. Syftet är också att möjliggöra en breddning av Bennets 
väg för att ge bättre plats åt fotgängare. Miljöförvaltningen föreslår att miljönämnden inte 
tar ställning till förslaget, utan anser att det bör förtydligas när det gäller hantering av 
dagvatten och skyfall, underlättande av återbruk och produktion av förnybar energi, 
avfallshantering samt bevarande av träd. Utöver det bör kapitlet med rubriken Olyckor 
förenklas och kortas. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden tar inte ställning till förslaget till detaljplan, utan anser att det 
behöver kompletteras enligt förvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga § 
146. 
   

Yrkanden 
Tobias Petersson (V) yrkar att stycket under Grönska i förvaltningens yttrande ska skrivas 
skarpare genom att ord som "bör" ska ändras till "ska" och/eller "måste". 
Sofia Hedén yrkar avslag på Tobias Peterssons yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Beslutet skickas till  
Stadsbyggnadsnämnden 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-09-25 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-09-25 
• MN-2023-14036-Dp 5885 Lokaliseringskarta 
• MN-2023-14036-Dp 5885 Planbeskrivning samråd 
• MN-2023-14036-SBN 2023-12-14 §337a reservation Vänsterpartiet 
• MN-2023-14036-SBN 2023-12-15 §337b särskilt yttrande Moderaterna 

Centerpartiet 
• MN-2023-14036-SBN 2024-06-18 §181a reservation Vänsterpartiet 
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• MN-2023-14036-Dp 5885 Plankarta samråd 
• MN-2023-14036-SBN 2024-06-18 §181b särskilt yttrande Moderaterna 

Centerpartiet 
• MN-2023-14036-SBN 2024-06-18 §181c särskilt yttrande Sverigedemoktaterna 
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Bilaga  § 146        
   

 

Reservation 
Ärende: Remiss från Stadsbyggnadsnämnden om samrådshandlingar till detaljplanen för Bennet 
2 Dp 5885, MN - 2023 - 14036 

Vi i Vänsterpartiet instämmer med miljönämndens svar, vilket vi finner lyfter många viktiga 
punkter. Vi anser det dock beklagligt att förvaltningen inte vill göra skarpare skrivningar om till 
exempel behovet av att bevara träd, och att leva upp till våra egna policys. 

Vi yrkar därför på att stycket under Grönska i förvaltningens yttrande ska skrivas skarpare. 
Exempelvis så föreslår vi att “bör” på flertalet platser ska ändras till “ska” och / eller “måste”. 

Vi föreslår att nedan text: 

Miljönämnden anser att det måste framgå under Konsekvenser på sida 43-43 i planbeskrivningen 
att träden ska sparas. Och även i plankartan. 

Det måste finnas en referens till Malmö stads framtida klimatanpassning om att följa 3-30-300, 
det vill säga att fler träd och eller grönska är ett krav vid ombyggnationer. 

Utöver det så ska det framgå att en minskad hårdgöring är ett absolut mål vid ny och 
ombyggnation. Vilket med fördel kan regleras i plankartan. 

Då vårt förslag inte fick gehör så reserverar vi oss mot beslutet. 

Miljönämnden 2024-09-25 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 147 Uppföljning av intern kontrollplan 2024, MN-2024-529 

MNN-2024-129 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för att se till att det finns en god intern 
kontroll. Förvaltningsdirektörer och bolagsdirektörer ska löpande rapportera till nämnden 
eller bolagsstyrelser om den interna kontrollen. I uppföljningsrapporten per 31 augusti 
redovisas tre genomförda granskningar enligt planen för intern kontroll 2024. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner uppföljning av internkontrollplan 2024 per 31 augusti. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) och Amanda Traneborn (M) meddelar att de avser inkomma med ett 
särskilt yttrande, bilaga § 147 a. 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
147 b. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-09-25 
• MN-2024-529-Uppföljning internkontrollplan per 240831 (Miljönämnden) slutlig 
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 Bilaga § 147 a          

 

Särskilt yttrande 

Ärende 17. Uppföljning av intern kontrollplan 2024, MN-2024-529 

Uppföljningen av granskningarna i den interna kontrollplanen visar på stora avvikelser inom 
tillsynen samt inom pågående ärenden. 

Den totala mängden pågående ärenden vid kontrollperioden var 5340 ärenden, varav 884 ärenden 
var äldre än två år (upprättade före 2022-08-30). Antalen pågående ärenden där handläggaren har 
slutat eller är långledig var 82 ärenden. 63 av dessa ärenden var hos medarbetare som jobbar kvar 
på förvaltningen men har bytt enhet. 

För miljötillsynen tas det årligen fram en behovsutredning och tillsynsplan för de verksamheter 
som omfattas av lagstiftningen och där kommunen har tillsynsplikt. 

2022 och 2023 granskade nämnden tidsredovisningen rörande tillsynen. På grund av stora 
avvikelser valde nämnden att granska tidsredovisningen även 2024. Granskningen visar på stora 
brister även under 2024. Den redovisade tiden är cirka 4300 timmar lägre än den planerade tiden, 
varav 1800 timmar kan förklaras av vakanser. Avvikelsen utgör 9 procent av den planerade 
tillsynen, det vill säga 1 procent sämre än under 2023. 

Resultatet av uppföljningen i den interna kontrollplanen visar med all tydlighet att styret inte har 
den kontroll över verksamheten som krävs. Att styret hävdar att stadens tillsyn har ökat är 
dessutom direkt felaktigt. Den uppsökande bostadstillsynen har halverats sedan 2019, från 2600 
planerade timmar till 1300, och det är bara ett tillsynsområde. På område efter område ser vi 
kraftiga nedskärningar som drabbar malmöbornas hälsa och miljö negativt.  

Miljönämnden 2024-09-25 
Helena Grahn (M) 
Amanda Traneborn (M) 
Med instämmande av 
Katarina Johansson (M) 
Torsten Gunnarson (M) 
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Bilaga § 147 b 

 
 

 

Särskilt yttrande 

Uppföljning internkontrollplan per 2024-08-31 MN-
2024-529 

Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret att se till att det finns en god intern kontroll, 
och miljöförvaltningen ska löpande rapportera till miljönämnden om den interna kontrollen. I 
uppföljningsrapporten per 31 augusti redovisas tre genomförda granskningar enligt planen för 
intern kontroll 2024. 

Vi Sverigedemokrater konstaterar att antalet ej avslutade handläggningsärenden i Vision är 
oroväckande högt, och vi anser att förvaltningen med anledning av detta inte följer den politiskt 
satta planen. Vid byte av personal sker inte övertagande av ärenden automatiskt i systemet, vilket 
är en betydande teknisk brist som kan leda till att tidsbegränsade ärenden förfaller. 

Därtill har antalet tillsynstimmar minskat p.g.a. en ökning av oplanerade vakanser, utbildningstid 
och instuderingstid för nyanställda, vilket även detta innebär en avvikelse från den politiskt satta 
planen. Detta är något vi Sverigedemokrater ser allvarligt på eftersom vi ser ett stort behov och 
värde i att tillsynstimmarna snarare borde öka än minska. 

För att lyfta något positivt som framkommit av den interna kontrollplanen vill vi 
Sverigedemokrater belysa den nya riskklassificeringsmodellen, och att efterhandsdebitering, som 
istället för en årsavgift faktureras efter genomfört kontrollbesök av livsmedelskontroller, fungerar 
väl. 
Miljönämnden 2024-09-25 

Jenny Bengtsson (SD) 

Med instämmande av 

Henric Lindau (SD) 
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§ 148 Sammanträdestider för miljönämnden 2025, MN-2024-8910 

MNN-2024-132 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har att besluta om sammanträdestider för 2025. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden har tagit del av förvaltningens förslag på datum och tider för 
sammanträden för år 2025 och har inget att invända mot förslaget. 
 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret för kännedom 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-09-25 
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